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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. február 13. -án 
megtartott, nyílt üléséről. 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Cselovszki László alpolgármester 
 Kollár András képviselő 
  Tiszovszki István képviselő 
  Mlinkó Nándor képviselő 
  Táborszki András képviselő 

Szabó Sándor képviselő 
 

Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, és a jegyzőt.  
A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a képviselő-testületi ülésen 7-fő jelen van, így a 
képviselő-testület határozatképes. 
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javasolja Kollár András képviselőt, akit a Képviselő-testület 
egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
Társulással kapcsolatos döntések meghozatala.  

1./ Észak-magyarországi Szociális Centrum házi szociális alapszolgáltatásra kötött 
ellátási szerződés felmondásával összefüggő teendők megtárgyalása. 
Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester  
2./ Művelődési ház tetőtér felújítása során garanciális visszatartás összegének 
visszautalásáról szóló döntés. 
Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester  
3./ Polgármester illetményének, valamint költségtérítésének megállapítása a törvényi 
változásoknak megfelelően. 

      Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző 
4./ Pásztói Kistérség Többcélú Társulás vagyonrendezési javaslatainak jóváhagyása. 

      Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester 
5./ Helyi vízkár-elhárítási terv készítésére történő ismételt felhívás megtárgyalása. 

      Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester 
6./ A volt Dessewffy kúria termeinek hasznosítására küldött ajánlatok 
megtárgyalása. 

      Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester 
7./Seres Sándor terület bérlési kérelmének megtárgyalása. 

      Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester 
8./Településképi arculati kézikönyv, valamint településképi rendelet elkészítésének és 
megalkotásának előírására vonatkozó további lépések megtárgyalása. 

      Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző 
9./Vanyarci Közös Önkormányzati Hivatal 2017. évi költségvetés tervezetének 
megtárgyalása. 

      Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző 
10./Vanyarc Községi Önkormányzat 2017. évi költségvetés tervezetének 
megtárgyalása. (1. forduló) 

      Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester 
11./2017. évi ülésterv összeállításához, javaslatok összegyűjtése. 

      Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester 
12./ Egyebek 
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A napirendeket a képviselő testület egyhangúlag elfogadta. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mielőtt megkezdenénk a napirendi pontok tárgyalását, kérem, engedjék meg, hogy Varga 
Tibor Úr ismertessen a testület tagjaival egy pályázati lehetőséget, melynek lényege a 
szegregáció felszámolása. 
 
Varga Tibor: 
Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait, és köszönöm, hogy meghallgatják tájékoztatásomat. 
Tulajdonképpen két egymásra épülő pályázati lehetőségről beszélünk, melynek első szakasza 
egy soft fejlesztést jelent, ami inkább a szegregált élethelyzetben élő embereket fejleszti, majd 
egy hard fejlesztés, amely az infrastruktúrát fejleszti. Ezért szükséges összehangolni a két 
részt. A pályázat benyújthatóságának első lépése, hogy megállapítsuk, hogy a településen 
egyáltalán van-e szegregáció. A KSH népszámlálási adatai alapján meg tudja mondani jól 
körülhatárolhatóan a szegregáció meglétét. Ezeknek az adatoknak a lekérdezése, kb. 50.000 
forint egyszeri költséget jelent az önkormányzatnak.  
 
Ezt követően Varga Tibor részletesen ismertette a pályázatban levő lehetőségeket, és 
ismertette a kockázati tényezőket, melynek során hangsúlyozta, hogy csakis abban az esetben 
szabad belevágni, ha biztonsággal be tudjuk fejezni, vagyis ha van olyan szegregált társadalmi 
réteg, akikkel ezt biztonsággal végig lehet vinni. 
 
( részletes írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Megköszönte a részletes tájékoztatást, majd Varga Tibor az ülésről távozott. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Az elhangzottak alapján azt gondolom, hogy a pályázatban foglalt célok elérésénél nem 
vagyok túl optimista, mert szerintem már nagyon sok mindent megpróbáltunk. Ennek ellenére 
szükséges lenne megpróbálni, így javaslom, hogy vállaljuk be az az 50.000 forint egyszeri 
költséget, és kérjük le a KSH adatokat. Ezek megérkezése után térjünk vissza a további 
lépések eldöntéséhez. 
 
Kollár András:  
Ezzel egyetértek, de muszáj elmondanom, hogy ezt az 50.000 forintos kifizetést az adatokért, 
rendkívül kicsinyesnek, és értelmetlennek tartom. Nem az összeg nagysága miatt, de ha az a 
cél, hogy segítsenek, és segítsünk, akkor mire jó, hogy az ezzel kapcsolatos adatok 
lekérdezéséért az önkormányzatnak fizetnie kell? 
Természetesen támogatom, de megint az, az érzésem, hogy nem tudják odafenn, hogy mit 
csinál egy bürokratikus szervezet. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   1/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/Szegregált élethelyzetek felszámolása, pályázat/ 
 

Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
saját költségvetése terhére elkülönít 50.000. forint összeget, és lekérdezi a KSH hivatalos 
népszámlálási adatait, annak érdekében, hogy pályázatot nyújtson be a szegregált 
élethelyzetek felszámolására. 
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Határidő:azonnal  
Felelős: polgármester  

Hrncsjár Mihályné: 
Köszönöm, és most térjünk át a napirendek tárgyalására. 
 

1./ Észak-magyarországi Szociális Centrum házi szociális alapszolgáltatásra kötött 
ellátási szerződés felmondásával összefüggő teendők megtárgyalása. 
 

Hrncsjár Mihályné: 
Mint arról már mindannyian halottak, az Észak Magyarországi Szociális Centrum, írásban is 
felmondta a feladatellátásra kötött szerződésünket. Jogilag természetesen ez vitatható, de ha 
nem látják el a feladatot, akkor sokra nem megyünk azzal, ha ezt nem vesszük tudomásul. 
Jelenleg közmunkásokkal látjuk el a feladatot, és nem veszünk rá igénybe normatívát, de ez 
hosszútávon nem megoldás.  
Mivel kötelező önkormányzati feladat, így meg kell találnunk a megfelelő ellátási formát. 
Számításokat végeztünk, és arra jutottunk, hogy amennyiben sikerül társulást létrehozni a 
feladat ellátásra, úgy magasabb az igényelhető támogatás mértéke, gondozottanként. Bér 
település csatlakozna hozzánk, de tárgyalásokat folytatunk Kálló önkormányzatával is, akik 
jelenleg önállóan látják el házi szociális gondozást. Szeretném, ha egyenlőre, egy elvi döntést 
hoznánk arra vonatkozóan, hogy társulásban szeretnénk ellátni a feladatot, vagy úgy, hogy 
Vanyarci székhellyel hozzuk létre, vagy úgy, hogy csatlakozunk egy Kállói, vagy más 
Önkormányzati székhelyű társuláshoz. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   2/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ házi szociális gondozás feladat ellátási társulás/ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
a házi szociális gondozási feladatokat társulásban kívánja ellátni. 

2./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felhatalmazza a polgármestert a 
társulás létrehozásával, illetve társuláshoz történő csatlakozásával kapcsolatos tárgyalások 
folytatására. A tényleges feladat ellátási formában, a tárgyalások eredményének ismeretében 
hoz döntést. 

Határidő:folyamatos  
Felelős: polgármester  

2./ Művelődési ház tetőtér felújítása során garanciális visszatartás összegének 
visszautalásáról szóló döntés. 
 

Hrncsjár Mihályné: 
A kivitelező kérelme önök előtt van, véleményem szerint nincs ok a további visszatartásra,de 
átadom a szót az alpolgármester úrnak. 
 
Cselovszki László:  
A munkát megfelelő minőségben elvégezték, az eltelt egy esztendő alatt nem volt ok 
garanciális javításra, az összeg átutalható. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   3/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ garanciális visszatartás feloldása./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
a művelődési ház tetőtér beépítésének garanciális visszatartás jogcímen még fennmaradó 
munkadíj összegét, a kivitelező Konstart Kft részére haladéktalanul átutalja. 

Határidő:azonnal 
Felelős: polgármester  

 
3./ Polgármester illetményének, valamint költségtérítésének megállapítása a törvényi 
változásoknak megfelelően. 

 
Várnai Ildikó: 
Az előterjesztés önök előtt van, ebből egyértelmű, hogy a testületnek ebben a kérdésben nincs 
mérlegelési jogköre, csupán határozatba kell foglalnia döntését. 
Az előterjesztésben az alpolgármester tiszteletdíj mértékének, valamint költségtérítésének 
módosulása is szerepel, kérem ezzel kapcsolatban is hozzák meg döntésüket. 
 
Cselovszki László: 
A polgármester illetmény, illetve költségtérítése nem kérdés, ezt el kell fogadni. A magam 
részéről a költségtérítésről 100%-ban lemondok, és a megállapítható tiszteletdíjam 50 %-ára 
tartok csak igényt. Az ülést követően erről írásban nyilatkozom. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   4/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ polgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a polgármester illetményét 2017. 
január 1.-től 398.900 forintban állapítja meg. 

2./ Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a polgármester költségtérítését 2017. 
január 1.-től havi 59.830  forintban állapítja meg. 

Határidő:azonnal 
Felelős: jegyző 

 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   5/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, az alpolgármester tiszteletdíját 2017. 
január 1.-től 179.600. forintban állapítja meg, és egyben tudomásul veszi az alpolgármester 
bejelentését, miszerint a tiszteletdíj összegének 50%-áról lemond. 
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2./ Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, az alpolgármester költségtérítését 
2017. január 1.-től havi 26.940.  forintban állapítja meg, és egyben tudomásul veszi az 
alpolgármester bejelentését, miszerint a költségtérítés összegéről 100%-ban lemond. 

Határidő:azonnal 
Felelős: jegyző 

 

4./ Pásztói Kistérség Többcélú Társulás vagyonrendezési javaslatainak jóváhagyása. 
 

Hrncsjár Mihályné: 
Az előterjesztést átolvasták, Vanyarc település az értékesített gépjárművek árából, összesen 
61.600 forintra jogosult lakosságszám arányosan. Javaslom az elfogadást, és ezzel lezárul 
végre a vagyonfelosztás 2013 óta húzódó eljárása. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   6/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Vagyonfelosztási hozzájárulás./ 
 

Vanyarc Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a 2013. június 30-án 
megszűnt, Pásztó Kistérség Többcélú Társulását alapító önkormányzatok lakosságarányos 
közös tulajdonát képező, Suzuki SX4 (KKG-019) és Suzuki Ignis (KKG-080) típusú 
személygépkocsik értékesítésére vonatkozó javaslatot és az alábbiak szerint határoz: 

1. Pásztó Városi Önkormányzat részére értékesíti a Suzuki SX4 típusú, KKG-019 
forgalmi rendszámú személygépkocsiban fennálló tulajdonrészét.  A személygépkocsi 
értékbecslés alapján megállapított forgalmi értéke 960.000 Ft, melyet vételárként 
elfogad. Ebből az önkormányzatot a 2013. január 1-i lakossági nyilvántartás szerint, 
37.972 Ft azaz harminchétezer kilencszázhetvenkettő forint illeti meg.  

2. Héhalom Község Önkormányzata (vagy a héhalmi orvosi ügyelethez tartozó 
önkormányzatok) részére értékesíti a Suzuki Ignis típusú, KKG-080 forgalmi 
rendszámú személygépkocsiban fennálló tulajdonrészét. A személygépkocsi 
értékbecslés alapján megállapított forgalmi értéke 610.000 Ft, melyet vételárként 
elfogad. Ebből az önkormányzatot a 2013. január 1-i lakossági nyilvántartás szerint, 
23.681 Ft azaz huszonháromezer hatszáznyolcvanegy forint illeti meg.  

3. A személygépkocsik értékbecslésének díja arányos részének (illetve a pásztói orvosi 
ügyelethez tartozó önkormányzatok esetében a javítási költségeknek is levonását 
követően az önkormányzatot megillető összeg az alábbi számlaszámra utalandó, az 
adás-vételi szerződés megkötését követő 15 munkanapon belül. 

Neve: Vanyarc Község Önkormányzat 
Számlaszám: 55400077-11047162 
Költségekkel csökkentett vételár (önkormányzati részesedés): 
 Suzuki SX4 37.972Ft, azaz 

harminchétezer kilencszáz hetven kettő .forint 
 Suzuki Ignis23.681. Ft, azaz 

huszonháromezer hatszáz nyolcvan egy forint 
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4. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, az 1. és 2. pontban jelzett 
járműértékesítéshez kapcsolódó adás-vételi szerződés aláírására és az ehhez 
kapcsolódó feladatok ellátására.  

 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 
 

5./ Helyi vízkár-elhárítási terv készítésére történő ismételt felhívás megtárgyalása. 
 

Hrncsjár Mihályné: 
Erre vonatkozóan már tavaly hoztunk egy döntést, de tudjuk, hogy nem oldottuk meg vele a 
problémát, hiszen a terv elkészítésére nem fogunk támogatást kapni. Most ismételten kaptunk 
megkeresését a Közép-Duna-Völgyi Vízügyi Igazgatóságtól, hogy küldjük el részükre a 
felülvizsgált tervet. 
2015.-ben a terv elkészítésére kaptunk egy 406.400 forintos árajánlatot, de feltételezem, hogy 
ez a díj azóta már emelkedett. Kérem a testület véleményét vagy javaslatát a további 
lépésekhez! 
 
Cselovszki László: 
Első körben mindenképpen kell kérni egy új árajánlatot, majd annak ismeretében térjünk 
vissza arra, honnan teremtünk rá elegendő forrást. A vízkár-elhárítási tervet előbb-utóbb úgyis 
el kell készíttetnünk, én reménykedem benne, hogy talán pályázati forrást találunk majd 
hozzá.  
 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   7/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ helyi vízkár elhárítási terv./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
elkészítteti, illetve felülvizsgáltatja Vanyarc község helyi vízkár elhárítási tervét. 

2./ Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felkéri a jegyzőt, hogy a terv 
készítésére előírt képesítéssel rendelkező szakértőktől árajánlatot kérjen a terv készítésének 
költségeiről, és a beérkezett ajánlatokat kiválasztásra, terjessze a képviselő testület elé.  

Határidő:folyamatos 
Felelős: jegyző 

 
6./ A volt Dessewffy kúria termeinek hasznosítására küldött ajánlatok. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Kétféle ajánlat is érkezett a kastély termeinek hasznosítására vonatkozóan. Mindketten 
kiállítási anyagot ajánlanak fel. Az egyikük veterán kerékpárokat mutatna be, a másikuk 
egyfajta panoptikumot, emlékszobát rendezne be a termekben bábfigurákból. A bábokat 
megfelelő összegért meg kellene vásárolni, és akkor a településünk tulajdonába kerülnének, a 
kerékpárok esetében csak helyet kell biztosítanunk, egy meglévő gyűjtemény méltó 
kiállítására. 
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Vravuska Józsefné: 
Én támogatom a hasznosítást, de azt vegyük figyelembe, hogy a helytörténeti kiállításnak is 
kellene helyet adnunk. Terike már évek óta tervezi a megvalósítását. Szerintem a 
kerékpároknak 3-4 terem, a bábosoknak 1-2 terem elegendő lenne. 
Bár a Szlovák régióközpont 2 termet jelenleg is bérel. 
 
Cselovszki László: 
Azt azért vegyük figyelembe, hogy a rezsiköltség nem kevés, és arról egyik ajánlatot adó sem 
nyilatkozott, hogy ezt át kívánja vállalni. Rendben van, hogy kiállítunk, de valakit 
alkalmaznunk kell arra, hogy a kiállítást meg is lehessen tekinteni, még akkor is ha ezért díjat 
kérünk, ez nem  jelentős költség. A kastély fenntartása szintén. 
Miért bérli az egész épületet a Szlovák régióközpont. Ha igénylik, szívesen átadjuk részükre, 
szerintem nekik is jó lehetőség. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Támogatom a felvetést, kellene írni egy levelet melyben felajánljuk az egész épületet részükre 
bérleti díj fejében, hasznosításra. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   8/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Dessewffy kúria hasznosítása./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
felajánlja a kastély teljes épületét bérleti díj fejében az Országos Szlovák Önkormányzatnak. 

2./ Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felkéri a jegyzőt, hogy levélben 
keresse meg az Országos Szlovák Önkormányzat elnökét az Önkormányzat ajánlatával. 

Határidő:folyamatos 
Felelős: jegyző 

7./Seres Sándor terület bérlési kérelmének megtárgyalása. 
 

Hrncsjár Mihályné: 
Szerintem erre a napirendre térjünk vissza a költségvetés tárgyalását követően. 
 

8./Településképi arculati kézikönyv, valamint településképi rendelet elkészítésének és 
megalkotásának előírására vonatkozó további lépések megtárgyalása. 

 
Hrncsjár Mihályné: 
Az anyagot átolvasták, a rendeletalkotási kötelezettségünket megértettük, és azt is, hogy 
ennek elkészítésére, HÉSZ felülvizsgálatra, arculati kézikönyv elkészítésére, nem 
rendelkezünk szakemberrel.  
Mielőtt bármiben dönthetnénk, szerintem árajánlatot kell kérni erre végzettséggel és 
szakértelemmel rendelkezőktől, és természetesen a főépítészt is meg kell keresni. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   9/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Településképi arculati kézikönyv, HÉSZ felülvizsgálat./ 
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1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
a HÉSZ felülvizsgálatára, illetve a településképi arculati kézikönyv elkészítésére 
szakértelemmel rendelkezőt kell keresni, és árajánlatot kérni a munkák elvégzésére. 

 2./ Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felkéri a jegyzőt, hogy keressen 
megfelelő szakembert, valamint vegye fel a kapcsolatot a főépítésszel. 

Határidő:folyamatos 
Felelős: jegyző 

 

9./Vanyarci Közös Önkormányzati Hivatal 2017. évi költségvetés tervezetének 
megtárgyalása. 
 

Hrncsjár Mihályné: 
A Közös Hivatal költségvetése az Önkormányzatunk költségvetésének része, de szeretném, ha 
ezt külön tárgyalnánk és fogadnánk el. A táblázatokat látják, a személyi kiadások és a dologi 
kiadások is beleférnek a központi támogatásba az idei évben, de jövőre ismét emelkedik a 
garantált bérminimum, és akkor már nem biztos, hogy a személyi kiadásokon felül bármi is 
belefér.  
 
Táborszki András: 
Szeretném megkérdezni, hogy a hivatali dolgozók bére valamilyen módon nem kerülhetne 
rendezésre? Az idei garantált bérminimum miatt egyformán keres a 25 évi itt dolgozó, és a 
pályakezdő. 
 
Várnai Ildikó: 
Ezt a helyzetet nem tudom kezelni. Ebben az évben minden területen béremelést hajtottak 
végre, kivéve az önkormányzati köztisztviselőket. Arra nincs lehetőség, hogy illetményalapot 
emeljünk, mivel nincs rá fedezet, de ebben a formában még egy végzettség nélküli pár 
hónapja dolgozó dajka is többet keres, mint a 25 éve itt dolgozó pénzügyi vezető. A szociális 
ágazatban dolgozók ágazati pótlékot kapnak, a kormánytisztviselők magasabb besorolási bért, 
így magam is úgy érzem, hogy valamiért mostohák vagyunk, és nem is tudok megoldást. 
Azok az önkormányzatok, ahol van saját bevétel, vagy nagyvárosok, vagy egyéb okból 
gazdagabbak, képesek megadni a magasabb illetményalapot, de erre ezen a környéken, 
kistelepülésen nincs lehetőség. Sajnos előbb utóbb nem lesz ember, aki vállalná ezt a munkát. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   10/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Vanyarci Közös Önkormányzati Hivatal 2017. évi költségvetés/ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
az előterjesztésnek megfelelő formában változatlan tartalommal jóváhagyja a Vanyarci Közös 
Önkormányzati Hivatal 2017. évi költségvetését. 

Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
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10./Vanyarc Községi Önkormányzat 2017. évi költségvetés tervezetének 
megtárgyalása. (1. forduló) 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mielőtt rátérnénk a tervezet tárgyalására, szeretném tolmácsolni a sportegyesület 
elnökének kérését. Már egyszer ismertette személyesen is a testület tagjaival, hogy a 
felajánlott TAO-hoz kapcsolódott egy pályázati lehetőség, amit meg is nyertek, de csak 
abban az esetben tudják felhasználni, ha 735.260 forint önerőt hozzá tudnak tenni. 
Ismételten kéri a testület döntését, hogy az önkormányzat vállalja-e az önerő 
megfinanszírozását, vagy mondjanak le a pályázaton elnyert teljes összegről? Az öltözőbe 
szeretnének szekrényeket vásárolni. 
Ezt természetesen az éves 700.000 forint, támogatáson felül szeretnék igényelni tőlünk. 
 
Táborszki András: 
Lehet, hogy csak én nem emlékszem, de a tavalyi támogatási összeggel már elszámolt az 
egyesület? 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Elszámolnak minden évben, és nem is ez a kérdés, hiszen a legnagyobb része elmegy 
nekik útiköltségre, hanem az, hogy tudunk-e még 735 ezret adni a költségvetésünk 
terhére? 
 
Cselovszki László: 
Ha jól gondolom, akkor a 700.000 forint, támogatáson felül a villanyszámlát is az 
önkormányzat fizeti, és ez éves szinten meghaladja a 300.000 forintot.  
 
Szabó Sándor: 
Ezt ne így nézzük! Ha most nem adunk az önrészre, akkor a már megnyert 1.715.608 
forintot vissza kell fizetniük, pedig nem kis munka van amögött, hogy ezt sikerült 
megnyerni. A vásárolni kívánt berendezések a faluban maradnak, tehát ha adunk azt 
lényegében fejlesztésre adjuk. 
 
Cselovszki László: 
Mivel a rendelkezésünkre álló keret szűkös, és van még egy olyan szervezet a településen, 
(a polgárőrségre gondolok) akik hasonlóan fontos tevékenységet végeznek, így javaslom, 
hogy adjuk oda az önrészt, de az éves támogatás összegét 700 helyett 600 ezer forintban 
határozzuk meg. A polgárőrség támogatását pedig emeljük meg 300-ról 400 ezerre.  

 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett, a következő határozatot 
hozta: 
 
   11/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Sportegyesület támogatása önerő biztosításával.// 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
2017. évben a Vanyarci Sportegyesület által megnyert TAO 2016-2017 elnevezésű 1.715.608 
forint  pályázati támogatáshoz, biztosítja a 735.260 forint önrészt, annak érdekében, hogy a 
pályázati költségekkel összesen 2.433.712 forint összeggel, el lehessen számolni. 

Határidő: március 30. 
Felelős: jegyző 
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A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett, a következő határozatot 
hozta: 
 
   12/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Sportegyesület támogatása/ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
a Vanyarci Sportegyesület 2017. évi működési támogatását 600.000 forintban határozza meg. 

Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett, a következő határozatot 
hozta: 
 
   13/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Polgárőrség támogatása/ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
a Vanyarci Polgárőrség 2017. évi működési támogatását 400.000 forintban határozza meg. 

Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 

Hrncsjár Mihályné: 

További költségvetést érintő kérdés még a házi orvosunk kérelme, miszerint szeretné, ha a 
testület felmentené az iparűzési adó fizetési kötelezettsége alól. Erre az adózás rendjéről szóló 
törvény lehetőséget ad. Tehát javaslom, hogy az iparűzési adórendeletünket módosítsuk oly 
módon, hogy az február 15.-étől hatályba lépjen. 

 

Vanyarc Község Önkormányzat képviselő-testülete 7 igen szavazattal megalkotta az 
1/2017. (II.13.) számú rendeletét a 13/2015( IX.24.) számú Helyi iparűzési adóról szóló 

rendeletének módosításáról. 

( a rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

Kollár András: 

Az előzőekben megszavazott kiegészítésekkel, illetve módosításokkal el tudom fogadni a 
költségvetést, de javaslom még hogy az évtizedek óta 1 forintban meghatározott 
földhasználati díjat, emeljük meg legalább 2 forintra. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   14/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/földhasználati díj mértékének emelése./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
2017január 1.-től a földhasználati díj mértékét 2 ft/ négyzetméterben határozza meg. 



 - 12 -

Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

Táborszki András: 

A hidak rendbetételére is kellene elkülöníteni forrást.  

 

Hrncsjár Mihályné: 

Mindkét fahíd felújítása megtörtént. Amennyiben azokat rendeltetésszerűen használják, úgy 
az állapotuk megfelelő. Szeretném megkérdezni Tiszovszki István képviselőt, aki a hidak 
felújításában részt vett, mi a véleménye?  

Tiszovszki István: 

Megfelelő használat és a súlykorlátozás betartásával, két évig biztosan nem kell javítani! 

Hrncsjár Mihályné: 

Ha más javaslat nincs, és a 2017. évi költségvetés tervezet e fenti javaslatokon túl minden 
egyéb részében megfelelő, úgy javaslom a költségvetési rendelet elfogadását a javasolt és 
elfogadott módosításokkal. 

 

Vanyarc Község önkormányzat képviselő testülete 7 igen szavazattal megalkotta a 
2/2017 (II.13.) számú rendeletét Vanyarc Község Önkormányzatának 2017. évi 

költségvetéséről. 

 

( a rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Hrncsjár Mihályné: 

Javaslom térjünk vissza Seres Sándor István földterület bérlési kérelméhez. 

A takarék mögötti önkormányzati tulajdonú földterületet szeretné bérelni állattartás céljából. 

Javaslom, hogy adjuk oda határozatlan időre, de úgy, hogy a bérleti szerződésbe fogalmazzuk 
bele, hogy amennyiben az önkormányzatnak egyéb célra szüksége lesz a területre, úgy 3 
hónapos felmondási idővel bármikor írásban felmondható a bérlet, az önkormányzat részéről. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   15/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/földhasználati bérlet./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
az önkormányzat tulajdonát képező 295/5 hrsz-ú füves cserjés területből 6300 
négyzetméternyi körülhatárolt részt, 2017. március 1.-től határozatlan időre, állattartás 
céljából 2Ft/ négyzetméter áron bérbe adja Seres Sándor István részére. A szerződés 3 
hónapos felmondási idővel bármikor írásban megszüntethető mindkét fél részéről. 

Határidő: március 1. 
Felelős: jegyző 
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11./2017. évi ülésterv összeállításához, javaslatok összegyűjtése. 
 

Hrncsjár Mihályné: 

Kérem javaslataikat! 

Táborszki András: 

Azért, hogy tervezhető legyen, szeretném, ha az üléseket lehetőleg hétfői napokon 14 órai 
kezdettel ütemeznénk, mondjuk minden hónap 2. hétfőjén, de persze szükség szerint ettől el 
lehet térni. 

Kollár András:  

Jó lenne a Hatvan és térsége hulladékgazdálkodási társulás képviselőit egy rövid beszámoló 
erejéig meghívni, mondjuk márciusban. 

Hrncsjár Mihályné: 

Kérem a jegyzőt, hogy a fentiek figyelembevételével, a kötelezően tárgyalandó napirendek 
mellé tervezze be a Polgárőrség, a Sport Egyesület és a Hatvani szemétszállításra létrejött 
társulás képviselőinek beszámolóit, a háziorvos, a védőnő, a gyermekjóléti társulás 
beszámolóit is vegye napirendre a munkaterv tervezetének összeállításánál, majd a következő 
ülésre terjessze a testület elé elfogadásra. 

12./ Egyebek 

Hrncsjár Mihályné: 

Van még itt egy megkeresés, melyben, az önkormányzat tulajdonában álló viziközmű vagyon 
térítésmentes állami tulajdonba adását kezdeményezik. 

Erre én nem tudok okosat mondani, mert nem látom át ennek a következményeit. Van itt egy 
Oláh Tamás nevű önkormányzati kapcsolattartóra történő utalás, javaslom hívjuk meg a 
következő ülésünkre, hogy a döntést megelőzően ismertesse a lehetőségeinket. 

 

Hrncsjár Mihályné: 

Már beszéltünk arról, hogy az önkormányzatoknak egységes informatikai program 
használatára kell áttérni. Vannak olyan önkormányzatok, akik ebben a rendszerben 
dolgoznak, de nekünk is hamarosan be kell vezetni. A programok megvásárlása nem kevés 
pénzbe kerül, de van arra pályázati lehetőség, hogy erre anyagi támogatást kapjunk.  

Már van egy pályázatírásra vállalkozó cégünk, akik az informatika biztonsági 
szabályzatainkat, és rendszerünket készítették el, de a pályázat elkészítésére, és benyújtására 
felhatalmazást kell adnunk. A határozati javaslatot, elolvasták, amennyiben nincs kérdés, úgy 
hozzák meg döntésüket. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   16/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ASP rendszer országos kiterjesztése./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
KÖFOP-1.2.2-VEKOP 16 azonosító jelű „Csatlakozási konstrukció az önkormányzati ASP 
rendszer országos kiterjesztéséhez” című felhívás alapján támogatási kérelmet nyújtson be, 
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valamint a támogatási jogviszony létrejötte esetén a kedvezményezetti kötelezettségeket és 
jogokat gyakorolja. 

Határidő: azonnal. 
Felelős: polgármester. 

Hrncsjár Mihályné: 

A hétvégén Jónás József háza szinte teljesen leégett. Abban lakni már nem lehet. Jelenleg a 
lányánál lakik, de ott már 5 gyermek is él, így valami megoldást kell találnunk. 

Nem pénzre gondoltam, mert abból nem biztos, hogy a lakhatása lenne megoldva, de 
építőanyagot talán tudunk biztosítani arra, hogy a lánya háza mellé, legalább egy szobát fel 
tudjanak építeni. 

 

Tiszovszki István: 

Megnézem, hogy esetleg bontott építőanyagot tudunk-e adni, és mennyit! Talán az Egyház 
tulajdonában lévő épület bontásából is tudnának hasznosítani valamit. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
   17/2017.( II.13.) számú képviselő-testületi határozata: 

/Jónás József támogatása./ 
 

1./Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
Jónás József részére egyszeri vissza nem térítendő támogatást nyújt építőanyag formájában 
100.000 forint értékben.  

Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester. 

Hrncsjár Mihályné: 

Köszöntöm Kalmárné Fekete Annát, a könyvtár vezetőjét, és Vravuska Józsefnét, akik 
összeállították a 2017. évi rendezvénytervünket, az azokhoz tartozó költségekkel együtt. 
Kérem, nézzék át, és ha bárkinek kiegészítése, vagy javaslata lenne még a rendezvényekhez, 
úgy azt év közben is, bármikor megteheti. 

Mivel több hozzászólás, és kérdés nincs, így megköszönöm a részvételt, és az ülést bezárom. 

 
 

k.m.f. 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 

Jegyzőkönyv-hitelesítő: 
 
 

Kollár András 
képviselő 


